
 

 

Jaarplan 2023 IVN Zutphen 

 

Inleiding 

2023 is allereerst het jaar dat IVN Zutphen 40 jaar bestaat. Daar zullen we gedurende het jaar 

aandacht aan besteden met verschillende activiteiten, zowel voor leden als voor niet-leden.  

Wij merken enerzijds dat er steeds meer aandacht komt voor natuur en natuurbehoud en -herstel en 

anderzijds merkten we afgelopen jaar dat het aantal deelnemers aan excursies niet meer zo hoog 

was als in de voorgaande jaren (daarin mede door Corona waarschijnlijk extra veel belangstelling 

omdat natuurexcursies één van de weinig dingen waren die je nog kon ondernemen). Dit vraagt van 

ons een open manier om te kijken of we nog de goede dingen doen op de juiste manier of dat we 

zaken beter kunnen gaan aanpassen/omvormen. De inspiratiedag op 1 oktober heeft daarbij zeker 

nieuwe inspiratie gegeven. 

Een centraal woord op de inspiratiedag was “ontmoeten”. Dit willen we vertalen in de volgende 

aandachtspunten voor 2023. 

Ontmoeten van leden onderling 

De natuur is wat ons bindt, maar we vinden het ook goed en belangrijk om elkaar te ontmoeten. Dit 

kan tijdens excursies of cursussen, maar dan is er vaak weinig tijd voor. In 2023 willen we gaan kijken 

of we (al dan niet samen met het al bestaande natuurcafé van de VogelWerkGroep) een natuurcafé 

kunnen organiseren waarbij met name uitwisseling en ontmoeten centraal staan. 

Een andere suggestie is om na een excursie, als de plek zich ervoor leent, nog iets te kunnen drinken 

voor wie wil. Als je bijvoorbeeld verzamelt bij de Zessprong in Joppe, kunnen mensen die dat willen 

na afloop daar nog wat drinken. Daar kunnen dan ook (nog) niet leden bij zijn, dat verbreedt en 

verbindt. 

Ontmoeten van leden en niet leden die fysiek beperkter zijn 

We willen in 2023 in elk geval 2 fietstochten organiseren zodat ook mensen die wel kunnen fietsen 

maar minder goed kunnen lopen actief mee kunnen doen. 

Ook een specifieke excursie voor mensen die slechter ter been zijn lijkt ons de moeite waard om te 

organiseren.  

Met de natuurkoffer wordt de natuur al actief ingezet bij (dementerende) ouderen in 

verzorgingshuizen. 

Ontmoeten van andere organisaties 

In Zutphen zijn verschillende organisaties actief in de natuur, zoals IVN, De VWG, de Bomenstichting 

en nog veel meer. Wij willen komend jaar graag minimaal 1x een bijeenkomst organiseren waarbij 

alle organisaties op bestuurlijk niveau bij elkaar komen. Het doel zou zijn: kennismaken, afstemmen, 



elkaar weten te vinden bij grote evenementen en ook richting gemeente Zutphen samen op te 

kunnen trekken. 

Ontmoeten bij cursussen/lezingen 

Tijdens de inspiratiedag kwam duidelijk naar voren dat het ook bij cursussen en lezingen van belang 

is dat deelnemers de ruimte krijgen om elkaar te ontmoeten en uit te wisselen. Dit betekent dat we 

graag willen dat een avond slechts deels bestaat uit een presentatie waarbij er vooral geluisterd 

wordt. Een ander deel willen we graag interactief invullen, waarbij deelnemers onderling en met de 

docent kunnen uitwisselen. Dit kan ook door bijvoorbeeld na een lezing nog een ochtend actief naar 

buiten te gaan over hetzelfde onderwerp (zoals een lezing over paddenstoelen en daarna nog een 

excursie in dezelfde week). 

Ontmoeten van de jeugd 

Dit blijft een aandachtspunt waar we niet zo een twee drie een antwoord op hebben. We willen 

graag leren van goede voorbeelden van andere afdelingen en hopen komend jaar wel de link naar de 

jeugd te houden. Misschien is aansluiten bij de plannen van De Geluksvogels (winkel in Zutphen) die 

samen met Edwin Roseboom van EIQ.+ hier actief mee aan de slag wil gaan. (ze willen en 

biodiversiteitsweb van Zutphen maken met jongeren van 10-15 jaar). 

Ontmoeten bij de Kaardebol 

Ook komend jaar zullen we nog een opslagruimte huren op de Kaardebol en hopen we voor onze 

cursussen, vergaderingen en andere binnenactiviteiten daar ruimtes te kunnen gebruiken. We willen 

kritisch volgen hoe komend jaar de ontwikkelingen bij de Kaardebol verder gaan. Tot nu toe voelen 

we ons onvoldoende actief verbonden om er veel tijd en energie in te steken als IVN. De menskracht 

ontbreekt hiervoor op dit moment. 

Ontmoeten binnen de verschillende werkgroepen 

Wij vragen de coördinatoren van de werkgroepen om dit jaar te onderzoeken op welke wijze zij 

actief vorm kunnen en willen geven aan het thema “ontmoeten”.  

Financiële onderbouwing 

Wij realiseren ons dat een aantal genoemde activiteiten (meer) geld kosten dan tot nu toe 

gebruikelijk (denk aan het natuurcafé, het jubileum, koffie na een excursie). Wij willen graag in 2023  

goed bijhouden wat de extra kosten zijn en dan in de loop van 2023 samen met de coördinatoren 

evalueren of deze kosten ook in verhouding staan tot de opbrengst. Op grond daarvan kunnen we 

dan voor 2024 beslissen of er misschien aanpassingen nodig zijn. 

 

Namens het bestuur, 
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